

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2021 10

下旬刊（总第 614 期 / 第 40 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

价值工程

2021年10月下旬刊(总第614期/第40卷)
1982年创刊 2021年10月28日出版

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 师瑞

电 话: 0311-87024742

编 辑 部: 马慧霞

刘英禄

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿信箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 定向降准对企业投资与消费的普惠效应研究 王希泉等(1)
- 基于多元统计的安徽省经济发展水平研究 韩方杰(4)
- 新能源发电企业资产管理措施研究 赵磊(8)
- 基于SHEL模型的无人驾驶安全问题的人为因素分析 李源等(11)
- 劳动力转移对湘北农村留守老人养老的影响 彭亮等(14)
- 宁夏岩画多媒体资源库项目的实践与研究 李刚(17)
- 郑州市地下空间开发利用存在的问题与建议 胡玉平(20)
- 建筑工程管理的现状及控制措施策略 范清卿(23)
- 高速公路隧道施工管理对于造价控制的影响探究 黄璞(26)
- 水务工程安全监督管理工作中存在的问题探讨 张梓棉(29)
- 关于大城市轨道交通分流线路规划探讨 刁雨(32)
- “一带一路”下黑龙江省服务贸易发展问题浅析 孙喜成(35)
- 企业科研项目全生命周期管理优化研究 王俊涛(38)
- 浅析无砟轨道施工几何参数控制 马武等(41)
- “双高”建设背景下高职院校图书馆馆藏资源建设研究 朱正红(45)
- 建设工程造价全过程跟踪审核对成本控制的作用 陈翰彬(48)
- 屋面防水施工中存在的问题及施工质量管理措施 洪望京(51)
- PPP项目风险识别与分担研究 刘祖容等(54)
- 土地节约集约利用管理分析 郭天孝(57)
- 建设工程领域高额履约保证金问题的探讨 时海宇(60)
- 浅析新时期高速公路经济管理体制及措施 张腾等(63)
- 民航机场新基建的相关思考和建议 梁英慧等(66)
- 大运河文化带苏州特色小镇有效运营的调查与分析 周云等(69)
- “双循环”新发展格局下对消费金融公司发展的分析 邵书怀(74)
- 城中村改造项目工程造价咨询工作重难点分析 黄丽莎等(77)
- 巷道围岩能量及支护研究现状 刘志等(81)
- 税收激励对企业技术创新的影响研究 张二宇等(84)
- 论水利工程建设管理存在的问题及应对措施 元维波(87)

* 价值链·供应链 *

- 船舶压载水产业生产计划管理方法研究 王冬青等(90)
- 基于聚类与遗传算法的生鲜产品配送优化 严允明等(93)

* 功能载体创新 *

- 预制混凝土模板在大坝倒悬部位的运用 孙德炳等(98)
- 高速公路桥梁施工中预应力施工技术要点分析 龙海生(101)
- 镍基合金复合管道焊接工艺推广和过程控制 田芳(104)
- 后压浆组合桩竖向承载性能现场静载试验研究 于宪涛等(107)

690t/h 循环流化床锅炉风帽漏渣研究与治理	刘建国(110)
电袋除尘器安装工艺	郑晓弟(113)
隧道二衬缺陷整治施工技术	卢红军(116)
综合管廊集水泵坑设计规模探讨	陈泽琼(119)

* 价值应用 *

基于元数据的开放数据目录聚合机制研究	梁艺多(122)
湿热地区精装住宅室内甲醛和 TVOC 污染调查及分析	蔡伟等(125)
基于末端视觉导航的无人机机群最优路径规划	李佳骏等(128)
探究沉降观测技术创新方法	陈德绍(131)
GPRS 在配电自动化系统中的应用研究	顾杰等(134)
桩端后注浆桩承载特性数值模拟研究	刘桂海等(138)
某园区型分布式能源站负荷预测与供热优化	王洋等(141)
老龄化背景下特定人群的环境空间设计	李春等(144)
信息技术在建筑工程管理中的应用	张海健(147)
镍基高温合金的 SEM 和 TEM 研究	罗志轩(150)
基于智慧城市的测绘地理信息服务模式研究	刘会芬等(154)
BIM 技术在人行景观桥中的应用	张义等(157)
智能建筑监控系统设备的施工及安装调试的相关研究	庄运涛(160)
激光雷达安装角度偏差在 VSA 中的仿真研究	蔡以涛(163)
基于流动散热的蛇形微流道结构优化	李春泉等(166)
毫米波云雾雷达特点及其在机场的应用研究	江丹丹(169)
基于二元决策图的地铁施工安全风险分析	杨惠源(173)
路桥设计的构思及其问题的研究	郭硕裕(176)
交叉口信号协调配时设计	王迎等(179)
养老社区生态系统特性塑造与建设重点	张迎春(182)

* 理论综述 *

环境规制与高能耗企业创新绩效	刘辰玥等(185)
清水混凝土研究现状	黄中怡(189)
复杂产品的六性指标分析与设计研究	刘雪瑜(192)
农业机械化对我国粮食产量导向机制研究	李园园(195)

郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.40 10.c
 (Sum No.614)
 Published in Oct. 28, 2021

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsjb@163.com

Printed by:
 Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
 CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

1 Research on the Inclusive Effect of Targeted RRR Cut on Enterprise Investment and Consumption	WANG Xi-quan, <i>et al.</i>
4 Research on the Economic Development Level of Anhui Province Based on Multivariate Statistics	HAN Fang-jie
8 Research on Asset Management Measures of New Energy Power Generation Enterprises	ZHAO Lei
11 Research on Human Factor Analysis of Driverless Safety Problem Based on SHEL Model	LI Yuan, <i>et al.</i>
14 The Impact of Labor Transfer on the Elderly Care of the Left-behind Elderly in the Rural Areas of Northern Hunan	PENG Liang, <i>et al.</i>
17 Practice and Research of Ningxia Rock Art Multimedia Resource Library Project	LI Gang
20 Problems and Suggestions in the Development and Utilization of Underground Space in Zhengzhou City	HU Yu-ping
23 The Status Quo of Construction Engineering Management and Control Measures Strategy	FAN Qing-qing
26 Research on the Influence of Highway Tunnel Construction Management on Cost Control	HUANG Huang
29 Discussion on the Problems Existing in the Safety Supervision and Management of Water Works	ZHANG Zi-mian
32 Discussion on the Planning of Diversion Routes of Rail Transit in Big Cities	DIAO Yu
35 Analysis on the Development of Service Trade in Heilongjiang Province under "One Belt One Road"	SUN Xi-cheng
38 Research on Optimization of Scientific Research Project in Enterprise by Theory of Life Cycle Management	WANG Jun-tao
41 Analysis on the Control of Geometric Parameters in the Construction of Ballastless Track	MA Wu, <i>et al.</i>
45 Brief Study on Library Resources Construction of Higher Vocational College at the Background of "High Level TVET Construction"	ZHU Zheng-hong
48 The Role of the Whole Process Tracking Audit of Construction Project Cost in Cost Control	CHEN Han-bin
51 Problems Existing in Roof Waterproof Construction and Construction Quality Management Measures	HONG Wang-jing
54 Research on PPP Project Risk Identification and Sharing	LIU Zu-rong, <i>et al.</i>
57 Analysis of Land Saving and Intensive Utilization Management	GUO Tian-xiao
60 Discussion on the Issue of High Performance Bond in the Field of Construction Engineering	SHI Hai-yu
63 Analysis on the Economic Management System and Measures of Expressway in the New Period	ZHANG Teng, <i>et al.</i>
66 Thoughts and Suggestions on New Construction of Civil Aviation Airport	LIANG Ying-hui, <i>et al.</i>
69 Investigation and Analysis of the Effective Eperation for Suzhou Characteristic Towns in the Grand Canal Cultural Belt	ZHOU Yun, <i>et al.</i>
74 Analysis of the Development of Consumer Finance Companies under the New Development Pattern of "Dual Cycle"	SHAO Shu-huai
77 Analysis on the Important and Difficult Points of the Consulting Work of the Construction Cost of the urban Village Reconstruction Project	HUANG Li-sha, <i>et al.</i>
81 Research Status of Energy and Support of Roadway Surrounding Rock	LIU Zhi, <i>et al.</i>
84 Research on the Impact of Tax Incentives on Enterprise Technological Innovation	ZHANG Er-yu, <i>et al.</i>
87 On the Existing Problems and Countermeasures in the Construction and Management of Water Conservancy Projects	YUAN Wei-bo

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 90 Study on Production Plan Management Method of Ship Ballast Aquaculture WANG Dong-qing, *et al.*
93 Fresh Product Distribution Optimization Based on Cluster and Genetic Algorithm YAN Yun-ming, *et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 98 Application of Precast Concrete form in the Overhanging Part of Dam SUN De-bing, *et al.*
101 Analysis of Key Points of Prestress Construction Technology in Highway Bridge Construction LONG Hai-sheng
104 Popularization and Process Control of Nickel-based Alloy Composite Pipe Welding Technology TIAN Fang
107 Research on the Vertical Load-bearing Capacity of the Post-grouting Composite Pile Based on the Field Static Load Test
..... YU Xian-tao, *et al.*
110 Research and Treatment of Slag Leakage in the Air Cap of 690t/h Circulating Fluidized Bed Boiler LIU Jian-guo
113 Installation Process of Electric Bag Dust Collector ZHENG Xiao-di
116 Study on the Construction Technology of Defect Treatment of Tunnel Secondary Lining LU Hong-jun
119 Discussion on Design Scale of Water-collecting Pump Pit of Comprehensive Pipe Gallery CHEN Ze-qiong

VALUE APPLICATION

- 122 Research on Catalogue Aggregation Mechanism of Open Data Based on Metadata LIANG Yi-duo
125 Investigation on Indoor Formaldehyde and TVOC Pollution of Hardbound Residences in Hot and Humid Areas CAI Wei, *et al.*
128 Optimal Path Planning of UAV Fleet Based on Terminal Vision Navigation LI Jia-jun, *et al.*
131 Exploring into the Innovative Methods of Settlement Observation Technology CHEN De-shao
134 Research on Application of GPRS in Distribution Automation System GU Jie, *et al.*
138 Numerical Simulation Study on Bearing Characteristics of Pile-end Post-grouting Pile LIU Gui-hai, *et al.*
141 Load Forecasting and Heating Optimization of a Park-type Distributed Energy Station WANG Yang, *et al.*
144 On the Environmental Space Design of Special Population under the Background of Aging LI Chun, *et al.*
147 Application of Information Technology in Construction Engineering Management ZHANG Hai-jian
150 Research of Nickel Base Superalloy Based on SEM and TEM LUO Zhi-xuan
154 Research on the Service Mode of Surveying and Mapping Geographic Information Based on Smart City LIU Hui-fen, *et al.*
157 Application of BIM Technology in Pedestrian Landscape Bridge ZHANG Yi, *et al.*
160 Research on the Construction, Installation and Debugging of Intelligent Building Monitoring System Equipment
..... ZHUANG Yun-tao
163 Laser Radar Assembling Angle Tolerance Simulation Research in VSA CAI Yi-tao
166 Structure Optimization of Serpentine Micro-channels Based on Flow Heat Dissipation LI Chun-quan, *et al.*
169 Characteristics of Millimeter-wave Cloud Radar and Its Application in Airports JIANG Dan-dan
173 Safety Risk Analysis of Subway Construction Based on Binary Decision Diagram YANG Hui-yuan
176 Conception of Road and Bridge Design and Study of Its Problems GUO Shuo-yu
179 Intersection Signal Coordination Timing Design WANG Ying, *et al.*
182 Characteristics Formation and Key Construction Points of Retirement Community Ecological System ZHANG Ying-chun

THEORETICAL REVIEW

- 185 Environmental Regulation and Innovation Performance of High Energy Consumption Enterprises LIU Chen-yue, *et al.*
189 Research Status of Fair Faced Concrete HUANG Zhong-yi
192 Analysis and Design Research on Six Indexes of Complex Products LIU Xue-yu
195 Research on the Guiding Mechanism of Agricultural Mechanization to China's Grain Production LI Yuan-yuan